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فوتبال ایران

روبینیو: قرار بود با دی بیاسی بیایم

در شـــرایطی که اعلام شد باشگاه استقلال درحال مذاکره با روبینیو، 

ستاره سال های قبل رئال مادرید و میلان است، وی اعلام کرد قرار بوده 

به همراه دی بیاسی به استقلال ملحق شود. روبینیو در مصاحبه ای که 

ایسنا منتشر کرده، گفت: »نمی دانم چرا خیلی زود همه چیز لغو شد. 

می خواســـتم قراردادی یک ســـاله و تا ژانویه ۲۰۲۱ با استقلال امضا 

کنم، اما متاسفانه به من گفتند به درد استقلال نمی خورم و در سطح 

این تیم نیستم. شـــوق حضور در استقلال را داشتم و دوست داشتم 

در جو ورزشـــگاه آزادی که همه از آن تعریف می کنند، حضور داشته 

باشـــم. سه ماه است حقوقم را از باشاک شـــهیر نگرفته ام، لذا به طور 

قانونی می توانم قراردادم را با این تیم ترکیه ای فسخ کنم. اکنون برای 

مذاکره در قطر هستم!«

بلبلی آماده بازی برای استقلال

محمد بلبلی، بازیکن اســـتقلال که به خاطر عقـــد قرارداد با چند تیم 

محروم شـــده بود پس از تقلیل محرومیتش از 6 به چهار ماه از ســـوی 

کمیته اســـتیناف فدراسیون فوتبال می تواند از نخستین بازی این تیم 

بعد از اتمام تعطیلات نیم فصل، به میدان برود. محرومیت این بازی پنجم 

دی ماه سال جاری به پایان رسید ولی به علت تعطیلات و به تعویق افتادن 

بازی های تیمش، هنوز نتوانسته با پیراهن استقلال به میدان برود. 

تکذیب حضور استوکس در لیست آبی ها

به دنبال انتشار اخباری مبنی بر مذاکرات استقلال با آنتونی استوکس، 

مهاجم ایرلندی و ســـابق تراکتور، مشاور سرپرست باشگاه و مسئول 

نقل وانتقالات استقلال این خبر را تکذیب کرد. بهرام امیری به تسنیم 

گفت: »استوکس صددرصد در لیست استقلال نیست. به صلاح نیست 

نـــام بازیکنانی را که می خواهیم، اعلام کنیم، چون آنها تحت قرارداد 

باشـــگاه های خود هســـتند و مطرح کردن نام آنها نه برای استقلال 

خوب است، نه بازیکن و نه باشگاهش. قطعا پس از جلسه با مجیدی 

و اقداماتی که صـــورت می گیرد، خبرهای خوبی در اختیار هواداران 

استقلال قرار می دهیم.« 

شجاعیان می ماند، کریمی نه

تکلیف داریوش شـــجاعیان و محســـن کریمـــی، دو بازیکن مصدوم 

استقلال برای ماندن در فهرست استقلال مشخص شد. بهرام امیری 

در این خصوص به تسنیم گفت: »شجاعیان تا فروردین سال 99 آماده 

خواهد شد و به همین خاطر از لیست استقلال خارج نمی شود. دکتر 

نوروزی اعتقاد دارد که شجاعیان می رسد و استقلال نیز به او نیاز دارد. 

ما نام او را برای لیست آسیایی و نیم فصل دوم رد کرده ایم. کریمی اما 

نمی رسد و نامش از لیست خارج خواهد شد.« 

مجوز وزارت، شرط جذب خارجی ها

مسائل به وجودآمده درخصوص مربیان خارجی ازجمله استراماچونی 

و کالـــدرون، وزارت ورزش و جوانـــان را بر آن داشـــته تا جذب مربی و 

بازیکن خارجی از ســـوی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را منوط به 

کسب مجوز از این وزارتخانه کند. با این تصمیم باشگاه های استقلال 

و پرسپولیس مجبور خواهند بود برای جذب مربی یا بازیکن خارجی، 

از وزارت ورزش و جوانـــان مجوز کســـب کنند تا به این صورت از تکرار 

اتفاقات رخ داده در ماه های اخیر جلوگیری به عمل  آید. 

ــری  ــاد جدیدت ــر روز ابع ــپولیس ه ــچ از پرس ــو ایوانکووی ــکایت برانک ــار ش  اخب

بــه خــود می گیــرد، براســاس اخبــاری کــه رســانه ها از ســرمربی پیشــین 

سرخ پوشــان منتشــر می کننــد، او یــک روز بــا پرســپولیس بــه توافــق می رســد 

و روز دیگــر منتفــی می شــود. برانکــو پولــش را می خواهــد، درســت مثــل همــه 

ــن کار  ــول ای ــا پ ــت و ب ــری اس ــان مربیگ ــه شغل ش ــری ک ــه ای دیگ ــان حرف مربی

ــت  ــی گذاش ــود باق ــان از خ ــه ای درخش ــو کارنام ــد. برانک ــاش می کنن ــرار مع ام

ــپولیس  ــکایت از پرس ــود ش ــا وج ــه او ب ــد ک ــم باش ــل ه ــن دلی ــه همی ــاید ب و ش

هرگــز محبوبیــت خــود را از دســت نــداد. از ســوی دیگــر برانکــو گزینــه جانشــینی 

ــا  ــرد، ام ــزار ک ــا او برگ ــاتی را ب ــال جلس ــیون فوتب ــود و فدراس ــم ب ــس ه ویلموت

ــد.  ــل نش ــی حاص ــت توافق درنهای

    شروط فدراسیون که برانکو نپذیرفت

ــه  ــت ب ــم داش ــیون تصمی ــرا فدراس ــگان«، ظاه ــنیده های »فرهیخت ــاس ش براس

دو شــرط بــا مربــی کــروات کــه ســابقه ســرمربیگری تیــم ملــی ایــران را هــم دارد، 

توافــق کنــد. نخســت آنکــه برانکــو نیمــی از طلبــش را بــه پرســپولیس ببخشــد 

)ظاهــرا ایــن مطلــب مهــم یکــی از مفــاد اصلی مذاکرات ســفیر ایران در کرواســی 

بــا ایوانکوویــچ بــوده( و دوم آنکــه دســتمزد درخواســتی اش بــرای حضــور در تیــم 

ملــی را نصــف کنــد؛ ایــن یعنــی فدراســیون ســرجمع مبلغــی حــدود یــک میلیون 

و ۲5۰ هــزار دلار تخفیــف را خواســتار بــود کــه طبیعتــا بــا مخالفــت برانکــو همــراه 

ــا مســئولان فدراســیون  شــد. ســرمربی پیشــین الاهلــی پــس از عــدم توافــق ب

ــا نماینــدگان پرســپولیس در  فوتبــال و همچنیــن بی نتیجــه بــودن مذاکــرات ب

زاگــرب دوبــاره پیگیــر شــکایت خــود شــده و گفتــه می شــود روزهای وحشــتناکی 

در انتظــار سرخ  پوشــان اســت، آن هــم درحالــی کــه قرمزهــا همیــن حــالا بابــت 

مطالبــات کالــدرون بــه دردســر افتاده انــد. 

    حکم چه زمانی می رسد؟

نزدیکان برانکو می گویند حکم محکومیت پرســـپولیس به واسطه شکایت برانکو 

در اسفند یا نهایتا فروردین ماه به دست باشگاه پرسپولیس می رسد. حکمی که از 

سوی فیفا صادر می شود و بر لزوم اجرای آن تاکید شده است. براساس شنیده های 

»فرهیختگان«، براســـاس این حکم باشگاه پرسپولیس به پرداخت بدهی برانکو، 

دستمزد امسال او، 5 درصد خسارت و دستمزد وکیل او محکوم شده است. 

    خبری از تخفیف به پرسپولیس هم نیست

برانکو که پول کلانی بابت فقط چندماه حضور ناکام در عربستان دریافت کرده، حالا 

حاضر نیست قید بخش زیادی از مطالباتش بابت حضور موفق در پرسپولیس را بزند، 

آن هم درحالی که مدیران پرسپولیس تلاش می کنند قبل از رسیدن حکم فیفا او را 

مجاب کنند که به باشگاه تخفیف بدهد. مدیران باشگاه البته می گویند از آنجا که 

برانکو با وجود داشـــتن قرارداد اقدام به فسخ یکطرفه قرارداد کرده، موظف است با 

باشگاه کنار بیاید، اما احتمالا خودشان هم می دانند که در این پرونده دست بالا با 

مربی کروات است که مطابق قوانین نامه هایی را به باشگاه ارسال کرد تا مطالباتش 

را بگیرد و این اتفاق در موعد مقرر رخ نداد. مدیران پرسپولیس که در زاگرب با او پای 

میز مذاکره نشستند، فعلا تاریخ جدیدی برای دور بعدی مذاکرات تعیین نکرده اند 

و احتمال دارد مذاکرات بعدی بعد از رســـیدن حکم فیفا انجام شـــود! منابع آگاه 

می گویند برانکو به وکیلش اعلام کرده، هیچ تخفیفی به باشگاه پرسپولیس نخواهد 

داد و سرخ پوشان مجبور خواهند شد تمام مبلغ را بدون کم و کاست واریز کنند. 

»فرهیختگان«گزارشمیدهد؛حکمفیفاعلیهقرمزهااسفندیافروردینمیرسد

مطالبه سنگین برانکو؛ تمام بدهی، خسارت، دستمزد امسال و مالیات
ایوانکوویچنهبهپرسپولیستخفیفداد،نهبهفدراسیون

دروازهبانسابقاستقلالچندیپیشباحضوردرامیدهایپرسپولیس

حساسیتهاییراایجادکردتاجاییکهحکماخراجشصادرشدواین

درحالیبودکهاینمربیدروازهبانهاسابقهمربیگریدرتیمبزرگسالان

پرسپولیسبههمراهعلیداییراهمداشت.بعدازاینماجرادرحالی

کهمدیراناستقلالمدعیهمکاریبااوشدند،راهیعمانشدتادر

اینزمینهنیزفوتبالایرانیکلژیونردرکشورهایحوزهخلیجفارس

داشـــتهباشـــدوهمچناناوبهفعالیتدراینکشـــورادامهمیدهد.

گفتوگوی»فرهیختگان«بامحمدعلییحیویرادرادامهمیخوانید.

از تیم عمانی تان چه خبر؟
در تیم مجیس عمان در لیگ دسته اول مشغول کار هستیم و اگر از ۲ بازی 

باقی مانده 4 امتیاز کســـب کنیم، شانس مان برای صعود به لیگ برتر عمان 

زیاد خواهد شد. 

فوتبال ایران و اوضاع و احوال تیم ها را دنبال می کنید؟
بله، به وضعیت و نتایج تیم های بزرگ اســـتقلال و پرسپولیس اشراف داشته 

و دارم و پیگیر نتایج و اوضاع لیگ هستم. 

زمانی به عمان رفتید که هجمه خبـــری زیادی درخصوص اخراج تان از 
پرسپولیس به گوش می رسید. 

در هر صورت اتفاقاتی افتاد و صحبت هایی مطرح شد، احساس می کنم این 

مسائل بیشتر به اقدامات پشت پرده مربوط بود تا مسائل دیگر. اگر دوستان با 

استقلالی ها مشکل داشتند، چرا مربی بعدی دروازه بان های پرسپولیس هم 

استقلالی شد؟ به نظرم یک سری مسائل و اتفاقاتی که فوتبالی نبود، باعث 

شـــد حکم اخراج من صادر شود و این درحالی است که اصلا من قراردادی 

با پرســـپولیس نداشتم و بعد از آن هم دیدید که تیم امید پرسپولیس به چه 

فضاحتی افتاد و چطور بازیکنان خوبش را از دســـت داد. گلرهای خوب این 

تیم جدا شدند و حتی بازیکنانی مثل مهدی عبدی نیز راهی تیم های دیگر 

شدند که البته عبدی با هزار ترفند دوباره پرسپولیسی شد. 

اصلا چنین مســـائلی در فوتبال درست است؟ اینکه یک استقلالی مربی 
پرسپولیس نشود یا برعکس؟

فوتبال حرفه ای شده و خیلی نمی توان به این مسائل استناد و تمرکز کرد. به 

نظرم باید علم و دانش افراد را ببینیم و اینکه هر فردی در چه جایگاهی موفق 

است و می تواند مفید و موثر باشد. اینکه مربی پرسپولیسی نتواند مربی دیگر 

تیم ها شـــود، شاید حرف درستی نباشد، اما درخصوص تیم رقیب به اعتقاد 

من باید به احساسات و هیجانات هواداران احترام گذاشت. 

بعد از اخراج گفته بودید که پرسپولیس تاوان سنگینی خواهد داد. 
دقیقـا و نتایـج فضاحت بـاری کـه کسـب کردنـد مگـر چیـزی جز آنـی بود که 

مـن گفتـم؟ مگـر وضعیتـی کـه برای امیدهـای این تیم به دسـت آمد، چیزی 

جـز  تـاوان اخـراج مـن بـود؟ در هـر صـورت آن زمـان صحبت هـا و اقداماتـی 

انجـام شـد کـه جالب نبـود؛ ازجمله اظهارات پنجعلی. مـن بدون قرارداد کار 

می کـردم، امـا اتفاقـات بعدی زیاد در خور شـأن این باشـگاه نبـود. بعد از آن 

هـم کـه روال نامناسـب گلرهـای ایـن تیـم در تیـم بزرگسـالان پرسـپولیس به 

وجـود آمـد تـا جایـی کـه بیرانونـد هم جایـگاه ثابت خـود را با حواشـی زیادی 

در ایـن تیم از دسـت داد. 

پنجعلی در آن مقطع علیه شـــما گفته بود »در حق او محبت کردیم، اما او 
نمک خورد و نمکدان شکســـت. ما به او محبت کردیم و اخراجش نکردیم، 
اما با وجود اینکه جای یک پیشکســـوت را در پرسپولیس گرفته، اما این 
صحبت ها را انجام داد و مطمئن باشـــید این حرف ها بی واکنش نمی ماند.« 

مگر چه حرفی زده بودید که پنجعلی این طور گفته بود؟
من فقط در مصاحبه ای درخصوص شانس های قهرمانی از دو تیم استقلال 

و پرســـپولیس نام برده بودم و بعید می دانم چیزی به جز این حرف ها وجود 

داشته باشد که این واکنش ها را به همراه داشته باشد. 

کمی هم درباره استقلال صحبت کنید. بعد از استراماچونی، فرهاد مجیدی 
سرمربی این تیم شـــد. فرهاد می تواند از پس ماموریت خطیری که به او 

محول شده، بربیاید؟
در هر صورت اتفاقاتی در اســـتقلال افتاد که استراماچونی دیگر نتوانست 

به کارش در این تیم ادامه دهد. او زحمات زیادی را برای اســـتقلال متحمل 

شد و با وجود مشکلات فراوان و کمبود امکانات و ابزار، خیلی راحت توانست 

نتایج لازم را گرفته و تیم را بین مدعیان تحویل داد. در ادامه هم شرایط طوری 

پیش رفت که راهی جز جدایی برای او وجود نداشـــت. از سوی دیگر من در 

دوران بازیگـــری با فرهاد کار کرده ام و اعتقـــاد دارم اگر حمایت های لازم از 

وی بشـــود و ارکان باشگاه از او حمایت کرده و از سوی دیگر وزارت ورزش به 

باشگاه اســـتقلال کمک کند، این تیم می تواند با فرهاد مجیدی هم موفق 

باشد. در هر صورت امیدوارم فرهادسوزی نشود و مجیدی در استقلال موفق 

باشـــد. او مشخصه های لازم برای مربیگری در استقلال را دارد و می تواند با 

این تیم به موفقیت برسد. 

به بهانه بازگشت فتح الله زاده به اســـتقلال یک مروری داشته باشیم به 
اتفاقات فینال جام باشگاه های آسیا. بعد از حدود 20 سال اتفاق ناگفته ای 

از نایب قهرمانی استقلال وجود دارد؟
برای بازی فینال یادم می آید ناصرخان شـــب قبل از بازی ارنج را اعلام کرد 

و گفـــت گلـــر را روز بازی و در رختکن اعلام می کنم. بعد از آن اصغر حاجیلو 

گفت که من درون دروازه هســـتم و مراقب خودم باشـــم. اینکه تا دقیقه 9۰ 

مشخص نبود چه کسی درون دروازه استقلال در فینال جام باشگاه های آسیا 

می ایستد، شاید حرف جدیدی باشد که کسی هنوز به آن اشاره نکرده است. 

در بازی با جوبیلو ایواتا در فینال جام باشگاه ها گل هایی خوردید که می گفتند 
اگر برومند بود، شاید آن توپ ها را می گرفت. 

آن توپ ها روی 6 قدم سانتر شد و مدافعان می توانستند واکنش های بهتری 

داشته باشند و آن گل ها ربطی به قد و قامت دروازه بان نداشت. با این حال 

در نیمه دوم هم من توپ هایی را گرفتم که شـــاید همان دوســـتی که اشاره 

کردید درون دروازه بود، آن توپ ها را می خورد. 

درخصوص خیانتی که به ناصر حجازی از آن صحبت می شد و تا امروز ادامه 
پیدا کرده، چه صحبتی دارید؟

در این خصوص بعد از گذشـــت این همه ســـال شاید درست نباشد صحبت 

کنیم، اما شـــرایط خوب نبود و هر اتفاقی که در آن سال ها افتاد درنهایت به 

ضرر استقلال شد، درست مثل الان. 

  گفت وگو

یحیویدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:همهدیدندپرسپولیسبعدازمنبهچهفضاحتیافتاد!

امیدوارم در استقلال فرهادسوزی نشود
حجازیگلرفینالآسیارادردقیقه9۰مشخصکرد
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پرداخت 64 درصد به اداره مالیات کرواسی؟

خواجه وند: براساس  قوانین ایران پرداخت می کنیم 

ــک  ــرا ی ــد، ظاه ــال کن ــگاه ارس ــه باش ــا ب ــت فیف ــرار اس ــه ق ــی ک حکم

نکتــه عجیــب دارد؛ می گوینــد سرخ پوشــان موظــف هســتند بــه واســطه 

تفاهمنامــه ای کــه در دولــت اصلاحــات بین ایران و کرواســی منعقد شــده، 

تمــام مالیــات برانکــو را براســاس قوانیــن کرواســی پرداخــت کننــد، زیــرا 

حکــم از ســوی فیفــا صــادر شــده اســت. درواقــع اگــر ایــن خبــر صحــت 

داشــته باشــد، محمدحســن انصاری فــرد می توانســت بــا برانکــو بــه توافــق 

برســد، بایــد براســاس قوانیــن ایــران )حــدود ۲۲ درصــد( مالیــات دســتمزد 

برانکــو را پرداخــت می کــرد، امــا حــالا مجبــور می شــود 64 درصــد از مبلــغ 

ــت  ــی( پرداخ ــن کرواس ــاس قوانی ــات )براس ــوان مالی ــرارداد او را به عن ق

ــرار  ــتری ق ــار بیش ــان را تحت فش ــالا سرخ پوش ــه احتم ــی ک ــد. اتفاق کن

می دهــد و مشــخص نیســت آنهــا چنیــن مبلــغ کلانــی را بــا کــدام بودجــه 

پرداخــت خواهنــد کــرد. 

مهـدی خواجه ونـد، معـاون حقوقـی باشـگاه 

پرسـپولیس در گفت وگـو بـا »فرهیختـگان« در 

ایـن خصـوص گفـت: »ایـن موضـوع صحـت 

ندارد. بر فرض صدور حکم باشگاه، نهایتا باید 

براساس قوانین کشور خودمان آن را بپردازیم. 

مـا در پایـان هر سـال اظهارنامه های مالیاتی را 

پر می کنیم و پروسـه قانونی آن انجام می شـود و از این جهت مشـکلی وجود 

ندارد، چراکه محل قرارداد ایران است و محل پرداخت هم ایران خواهد بود.«  

او دربـاره تفاهمنامـه ای کـه در دولـت اصلاحـات بین ایران و کرواسـی منعقد 

شـده، ادامـه داد: »بلـه ایـران و کرواسـی بـا هـم تفاهمنامـه ای امضـا کرده اند 

کـه مطابـق آن، پرداخـت مالیـات در داخـل ایران را در کرواسـی قبـول دارند و 

کادرفنی سـابق پرسـپولیس می تواند آن را در کشـور خودشـان ارائه کند.« 


